

Press Release
12 February 2013

Tabreed's Affiliate to Develop AED 549 Million District Cooling Project in Saudi Arabia

55,000 RT Project Serves the Jabal Omar Development in the Holy City of Mecca

Abu Dhabi, United Arab Emirates - National Central Cooling Company PJSC ("Tabreed"), the Abu Dhabi-based district cooling utility company, announced an additional investment into its Saudi Arabian affiliate, Saudi Tabreed, to develop an AED 549 million district cooling project that will serve the Jabal Omar development in the Holy City of Mecca. The approved investment relates to the development and construction of the first two phases of the district cooling plant.

Saudi Tabreed, which is 25% owned by Tabreed, is partnering with the Saudi-based Jabal Omar Development Company ("JODC") to develop the 55,000 RT project. The 20 year Build-Own-Operate-Transfer agreement will be completed by a special purpose vehicle named Central District Cooling Company ("CDCC"). CDCC is 60% owned by Saudi Tabreed and 40% owned by JODC.

Waleed Al Mokarrab Al Muhairi, Chairman of Tabreed, said: "We are delighted to be investing alongside our partners at Saudi Tabreed in such a landmark development in the Kingdom of Saudi Arabia.

"This project marks a major step forward for Tabreed in Saudi Arabia as it underscores the significance we attribute to this market given the growth opportunities present here as a result of the nation's commitment to utilizing energy efficient solutions to meet its increasing cooling demands."

The first two phases of the district cooling project in the Jabal Omar development are expected to be completed in approximately 18 months, and currently have a contracted capacity of 35,900 RT.

Jasim Thabet, Chief Executive Officer of Tabreed, added: "The Jabal Omar project is one of the key infrastructure projects in Saudi Arabia and is intended to cater to Mecca's expanding population.

"As cities in the GCC continue to grow, district cooling's energy and cost efficiencies have proven to be the ideal solution for densely populated areas that have a high demand for year-round air conditioning."

In addition to the Jabal Omar development, Saudi Tabreed is also currently involved in two other major projects in Saudi Arabia. The company is in the final stages of completing the construction of a district cooling plant for ARAMCO that has a design capacity of 32,000 RT on a Build-Own-Operate-Transfer contract for 23 years, and is also now completing the second phase of a district cooling plant in the King Abdullah Financial District (KAFD). Upon completion in 2013, the KAFD plants will have a total capacity of 100,000 RT.

-END-

About National Central Cooling Company PJSC (Tabreed)

Tabreed is an Abu Dhabi-based utility company that provides cost effective and energy efficient year-round cooling solutions in the GCC. Founded in 1998, and listed on the Dubai Financial Market, Tabreed's cooling infrastructure is an integral part of the region's growth, providing innovative cooling solutions to residential, commercial, government and private customers. Tabreed has 59 plants across the United Arab Emirates - 52 wholly-owned and operated by the company and seven operated through its affiliates. Tabreed also has a number of projects in Bahrain, Oman, Qatar and Saudi Arabia. In total, the group has an installed capacity of over 767,000 RT across the region.

For more information please visit www.tabreed.com

For more information:

Theo Hildebrand
RLM Finsbury
Tel: +971 50 352 4286
Email: theo.hildebrand@rlmfinsbury.com

Salam Kitmitto
Tabreed
Tel: +971 50 276 9286
Email: skitmitto@tabreed.com

تبريد تطوّر محطة جديدة بتكلفة 549 مليون درهم من خلال

"تبريد السعودية"

المحطة تغذي مشروع جبل عُمر بمكة المكرمة وتصل قدرتها إلى 55,000

طن تبريد

أبوظبي، الإمارات العربية المتحدة: أعلنت الشركة الوطنية للتبريد المركزي (ش.م.ع) "تبريد"، شركة تبريد المناطق التي تتخذ من أبوظبي مقراً لها، عن زيادة حجم استثماراتها في "تبريد السعودية" بهدف إنشاء محطة تبريد بتكلفة 549 مليون درهم إماراتي لخدمة مشروع جبل عمر بمكة المكرمة.

يشمل المشروع تطوير وبناء المرحلتين الأولى والثانية في المحطة، ويأتي عقب توقيع شركة "تبريد السعودية"، التي تعود ملكية 25% منها لـ "تبريد"، اتفاقية مع "شركة جبل عمر للتطوير" السعودية لإنشاء محطة تبريد بقدرة تصل إلى 55,000 طن تبريد.

يجري العمل على المشروع بموجب اتفاقية بنظام (البناء والتملك والتشغيل والتحويل) تمتد لـ 20 عاماً. تتولى تنفيذ الاتفاقية "شركة تبريد المنطقة المركزية"، التي تم تأسيسها خصيصاً لهذا الغرض وتمتلك "تبريد السعودية" 60% منها، في حين تعود ملكية الـ 40% المتبقية لـ "شركة جبل عمر للتطوير".

وقال وليد المقرب المهيري، رئيس مجلس إدارة "تبريد": "يسعدنا الإستثمار إلى جانب شركائنا في "تبريد السعودية" والمساهمة في تطوير مَعلم من معالم المملكة".

وأضاف المهيري: "يشكل هذا المشروع خطوة مهمة تعكس مدى اهتمام "تبريد" بفرص النمو الواعدة التي يوفرها السوق السعودي وحرصها الدائم على تعزيز حضورها في هذا السوق، في الوقت الذي تسعى فيه المملكة لتطوير حلول تراعي تخفيض استهلاك الطاقة لتلبية الطلب المتزايد على خدمات التبريد".

تصل القدرة الإجمالية المتعاقد عليها حالياً لمحطة تبريد المناطق بمشروع جبل عمر إلى 35,900 طن تبريد، ومن المتوقع أن يستغرق العمل في المرحلتين الأولى والثانية حوالي 18 شهراً.

ومن جانبه أشار جاسم ثابت، الرئيس التنفيذي لـ "تبريد"، إلى أهمية مشروع جبل عمر بوصفه أحد أبرز مشاريع البنية التحتية في المملكة العربية السعودية، لافتاً إلى الدور الذي سيلعبه في استيعاب التوسع السكاني في مكة المكرمة.

وقال ثابت: "تشهد المدن في منطقة الخليج العربي توسعاً متزايداً، وقد أثبت نظام تبريد المناطق بأنه الحل المثالي لتوفير خدمات تكييف على مدار العام بتكلفة واستهلاك طاقة أقل في المناطق التي تتميز بكثافة سكانية عالية".

والى جانب مشروع جبل عُمر، تعمل "تبريد السعودية" أيضاً على مشروعين رئيسيين آخرين في المملكة. فقد وصلت الشركة إلى المراحل النهائية لبناء محطة لصالح "ارامكو السعودية" بقدرة 32,000 طن تبريد وفق نظام (البناء والتملك والتشغيل والتحويل) لـ 23 عام، كما تعمل حالياً على استكمال المرحلة الثانية لمحطات تبريد مركز الملك عبدالله المالي، التي تصل قدرتها الإجمالية عقب انتهاء العمل منها في 2013 إلى 100,000 طن تبريد.

- انتهى -

نبذة عن الشركة الوطنية للتبريد المركزي "تبريد"

تعتبر "تبريد"، التي تتخذ من أبوظبي مقراً لها، من الشركات الرائدة في توفير حلول تبريد ذات تكلفة منخفضة وكفاءة عالية باستهلاك الطاقة في منطقة الخليج. تأسست "تبريد" في يونيو 1998 وهي مدرجة في سوق دبي المالي. وتساهم الشركة من خلال بنية تحتية متطورة في النمو الذي تشهده المنطقة بفضل ما تقدمه من حلول مبتكرة لشريحة واسعة من العملاء تشمل مجمعات سكنية وتجارية وحكومية. لدى "تبريد" 59 محطة للتبريد في دولة الإمارات، تعود ملكية 52 منها للشركة في حين تعمل على تشغيل 7 محطات من خلال شركات "تبريد" والشركات التابعة. كما لدى "تبريد" عدداً من المشاريع في البحرين وعمان وقطر والمملكة العربية السعودية. وتبلغ قدرة التبريد الإجمالية للشركة في المنطقة أكثر من 767,000 طن تبريد.

للمزيد من المعلومات تفضلوا بزيارة الموقع www.tabreed.com

لمزيد من المعلومات يرجى الاتصال بـ:

حازم عسليّة

RLM فينيزبري

هاتف: +971 50 572 9648

بريد إلكتروني: hazem.assalieh@rlmfinsbury.com

سلام كنمئو

الشركة الوطنية للتبريد المركزي "تبريد"

هاتف: +971 50 276 9286

بريد إلكتروني: skitmitto@tabreed.com